
ــل  ــامية للتموي ــك“(حلول إس لبنــ ــي ب “ا ــا يلــ ــا فيمــ ــه هنــ ليــ إ ــار  ــخ )ويش ــي زيوريــ ــك اي جــ ــب بنــ ــدم حبيــ يقــ
ــن  ــداد مــ ــم الســ ــث يتــ ــدة حيــ ــة المتحــ ــارات العربيــ ــة الإمــ ــي دولــ ــة فـ ــارات المملوك ــتثمار العق ــاري لاس العق
ــج  ــزات المنتــ ــى ميـ ــة علــ ــات مهمــ ــل بمعلومــ ــية العميــ ــق الرئيســ ــان الحقائ ــزود بيــ ــار. يـ ــار العقــ ــدات إيجــ ئــ عا
ــل. ــاص بالعميــ ــل الخ ــة بالتموي ــرى ذات الصلــ ــل الأخــ لتفاصيــ ــات وا ــوم والمصروفــ ــد والرســ ئ لعا ــدلات ا ومع

 1 خصائص المنتج(
يتـــم تقديـــم تمويـــل إســامي للعقـــارات المــدرة للدخــل  للأفـــراد المقيميـــن وغيـــر المقيميـــن 
الائتمــــان  قبــــول  ييــــر  لمعا تخضــــع  لتســــهيل  ا علــــى  فقــــة  الموا ليــــة.  لتا ا للأغـــراض 

لبنــــك:   با الخاصــــة 

لــي .«	 لـــك الحا لما شـــراء عقـــار جديـــد: تمويـــل شـــراء عقـــار جاهـــز مـــن ا
ليــة «	 ما مؤسســة  مــن  بالعميــل  الخــاص  العقــاري  لتمويــل  ا تحويــل  يتــم  الشــراء:  إعــادة 

لبنــك.  ا لــى  إ أخــرى 
ملكيــــة «	 حقــــوق  بــــل  مقا تمويــــل  علــــى  الحصــــول  مملــــوك:  عقــــار  بــــل  مقا التمويــــل 

مســبقاً. مملــوك  لعقــار  العميــــل 

 2 المفهوم الشرعي والهيكلة(
يتــــم تقديــــم تســهيلات تمويــــل الإجــارة بموجــب الهيــكل الشــرعي للإجــــارة المنتهيــة بالتمليــك، حيــث 
يشــتري البنــك عقــار مــن المالــك / المقــاول ويقــوم بتأجيــره للعميــل مقابــل إيجــار متفــق عليــه. عنــد 

نهايــــة عقــــد الإيجــــار، يقــوم البنــك بنقــل ملكيــة العقــار إلــى العميــل مــن خــال اتفاقيــة بيــع.

مهم
تــــم إعتمــــاد هــــذا المنتــــج بواســــطة لجنــــة الرقابــــة الشــــرعية الداخليــــة )حبيــــب بنــــك آي جــــي 
زيوريــــخ - صــــراط،( إذا كان العميــــل بحاجــــة إلــــى المزيــــد مــــن المعلومــــات حــــول مطابقــــة 
تمويــــل إجــــارة للشــــريعة فيمكنـــه التواصـــل مـــع قســـم الرقابـــة الشـــرعية الداخليـــة للبنـــك علــى 
الفتــــوى  العميــــل تحميــــل  إمــــكان  فــــي    sirat.ae@habibbank.com:البريــد الالكترونــي

)الــــرأي الشــــرعي( المفصلــــة عــــن المنتــــج بزيــــارة الموقــــع: 
https://www.habibbank.com/uae/home/uaeSirat.html.

 3 المتطلبات الأساسية والقيود والالتزامات(
ــارات «	 ــون عقــ ــن يمتلكــ ــة الذيــ ــة العاليــ ــاءة الماليــ ــراد ذوي المـ ــال / أو الأف ــدم لأصحــاب الأعم يقــ

ــن الإيجــار. ــدر دخــاً مــ ــتثمارية تــ اســ
عقـارات مكتملـة فـي الإمارات العربيـة المتحـدة بسـند ملكيـة مسـجل.«	
يجــــب علــــى المتقدميــــن اســتيفاء الحــد الأدنى مــــن متطلبــات تقييــم دخــــل الإيجار وتغطيــة الديــون «	

وغيرهــا مــن الشــروط المتعلقــة بالعقــار بمــا فــي ذلــك إدارة العقــار مــن قبــل مديــر عقــار معتمــد 
لــدى البنــك.

يجـب أن يكـون لـدى العميـل تأميـن تكافل علـى العقـار متنـازل عنـه لصالـح البنك. «	
يجــــب علــــى العميــــل الحفــاظ علــى العقــار فــي حالــة جيــدة فــي جميــع الأوقات مــع ســداد دفعــات «	

الخدمــة فــي الوقــت المحــدد ورســوم الصيانــة وأي دفعــات تعاقديــة أخــرى.
كل المتطلبـات والحـدود والالتزامات تنشـأ وفقـاً لتقديـر البنـك وتكـون خاضعـة للتغييـر. «	

 4 الشروط المالية(
35 مليـو ن د رهـمالحد الأقصى لمبلغ التمويل

20 سـنةأقصى مدة
75  ســنةالسـن عند الإستحقاق

يتــم ســداد التمويــل مــن إيجــارات العقــار المتنــازل نسـبة تغطيـة خدمـة الدين
عنهــا لصالــح البنــك، يجــب أن يغطــي تحصيــل 
الإيجــار الســنوي دفعــات أقســاط التمويــل وفقــاً للحــد 

ــك.  ــذي يحــدده البن ال

يتــــم دفــع الإيجــــار شــهرياً وفقـًـا لـــــمعدل العائــد دفعات الإيجار
المطبــــق. يبــــدأ ســداد أول دفعــــة إيجــار بعــد 30 
- 45 يومــــاً مــــن تاريــــخ توقيــــع عقــــد الإيجــــار 

)إجــارة(.

تعــــرف نســــبة التمويــــل إلــى القيمــة بنســــبة مئويــة نسـبة التمويل إلـى القيمة
)%( مــن مبلــغ التمويــل/ قيمــة العقــار. يتــم تطبيــق 

هــــذه القيمــــة للتمويــل وفقـًـا لتقديــر البنــك منفــردا.
يتــم تســجيل الرهــن العقــاري علــى العقــار فــي دائرة الضمـان الإضافي

ــن  ــازل ع ــى التن ــة إل ــة بالإضاف ــي أو البلدي الأراض
ــيكات  ــم ش ــك تقدي ــب من ــد نطل ــار. ق ــدات الإيج عائ
دفــع كضمــان إضافــي بحــد أقصــى ٪120 مــن 
مبلــغ التمويــل. ســيقرر البنــك وفق�ًـا لتقديــره المنفــرد 
والمطلــق مــا إذا كانــت الضمانــات المقدمــة متوافقــة 
مــع السياســات الداخليــة للبنــك. يجــب علــى العميــل 
الامتثــال لجميــع الشــروط الــواردة فــي خطــاب 
ــا هــو  عــرض التســهيلات واتخــاذ أي خطــوات كم
مطلــوب مــن قبــل البنــك لتســجيل رهــــن البنــك على 

مـان الضـ
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Habib Bank AG Zurich Key Facts Statement - Ijarah Income Generating
Property Finance

Habib Bank AG Zurich (hereinafter referred as “The Bank”) offers islamic property finance 
solutions on investment properties owned in the UAE where the payment  is made from 
the rental proceeds of the property. This Key Facts Statement (KFS) provides the Customer 
with important information on the product features, return rates, fees, charges and other 
relevant details about the Customer’s finance.

1)  Product Characteristics	
Income Generating Property Finances are offered to resident and non-resident individuals 
for the following options. The approval of the facility is subject to meeting the bank’s credit 
acceptance criteria:

	» New Property Purchase: financing the purchase of a ready property from current owner.

	» Buyout: Transfer of the Customer’s existing property finance from another financial 
institution to the Bank.

	» Equity Finance Against Property: Avail a finance against the Customer’s equity in a 
pre-owned property

2)  Shariah Concept and Structure
Ijara finance facility is offered under the Shariah structure of Ijarah Muntahiya biltamlik, 
whereby the Bank purchases an identified property from the owner/contractor and leases 
the same to the customer on an agreed rental. At maturity of the lease, the Bank transfers 
the ownership of the property to the customer through a sale agreement.

IMPORTANT
This product is approved by the Internal Shariah Supervision Committee (ISSC) 
of the HBZ-SIRAT. In case the Customer needs any further information about the 
Shariah compliance of Ijara Finance, Customer can reach out to Internal Shariah 
function of the Bank through email at sirat.ae@habibbank.com. Customer can 
download the detailed product Fatwa (Shari’ah Pronouncement) by visiting:

www.habibbank.com/uae/home/uaeSirat.html.

3)  Key Requirements, Limitations and Obligations
	» Offered to business owners and or high net worth individuals owning investment 

properties generating a rental income.

	» Completed properties located in United Arab Emirates with a registered title deed.

	» Applicants have to meet the minimum requirements of rental income assessment, debt 
coverage and other property related conditions including property management by a 
bank approved property manager.

	» Customer should have a property insurance assigned to HBZ.

	» The Customer should maintain the property in good condition at all times along with    
timely payments of the service, maintenance charges and any other contractual payments.

	» All requirements, limitations and obligations are at bank’s discretion and subject to 
change.

4)  Financial Terms

Maximum Finance Amount AED 35 million
Maximum Tenor 20 years
Age at Maturity 75 years
Debt Service Coverage Ratio (DSCR) The payment of the finance is through the 

rentals of the property which are assigned to the 
Bank. The annual rental collection should cover 
the finance installment       payments as per the 
thresholds defined by the Bank.

Lease Rental Pay-ments The lease rental is payable on a monthly basis 
and will be in accordance with the applicable 
rental rates. The first rental   payment will begin 
30-45 days after the execution of lease (Ijara) 
contract.

Finance to Value (FTV) FTV is defined a % of the Finance Amount / 
Property Value. The LTV applicable will be at sole 
discretion of the Bank.

Collateral A first charge mortgage is registered on the property 
in the lands department or municipality in addition to 
the assignment of rental proceeds. We may request 
you to provide payment cheques as additional 
security up to a maximum of 120% of the finance 
amount. The Bank at its sole and absolute discretion 
will decide if the collateral being provided is in ac- 
cordance with the internal policies of the Bank. The 
Customer must comply with all the conditions as 
per the Facility Offer Letter and take any steps as 
required by the Bank to register the Bank’s lien on 
the collateral.

HBZ



 5 معدل العائد(
يتم تقديم معدل العائد على أساس جمع معدل العائد الثابت ومعدل الإيجار المتغير حيث:

معـدل عائـد الإيجـار المتغيـر - هـو المعـدل المحسـوب مـن مجمـوع الهامـش المصرفـي الثابـت و ايبـور «	
)المعــــدل الســــائد بيــن بنــوك الإمــارات( المطبــق والخاضــــع للحــد الأدنــى وســقف الحــد الأقصــى 
كمــــا هـــو محـــدد فـــي خطـــاب عـــرض الإجـــارة و/أو عقـــد الإجـــارة. يتـم إعـــداد ايبـور حســـب مؤشـر 

التكـــرار المطبـق والمعتمـد.
معــدل الإيجــار الثابــت - هــو معــدل الإيجــار المطبــق الــذي يظــل ثابتـًـا خــال فتــرة الســداد الثابتــة «	

المعتمــدة التــي تعــود إلــى المعــدل المتغيــر.

مثـال علـى المعدلات المطبقة والإيجارات:

للحصول على تمويل العقارات المدرة للدخل بمبلغ 5,000,000«	

%3.49 في السنةمعدل العائد الثابت )السنة 1والسنة(2
35,720 درهمإجمالي الإيجارات الشهرية لأول سنتين

3أشهر إيبور * + %3 ) 4.25 % حد أدنى(معدل العائد المتغير )السنة 3 وما بعدها(
37,381 درهمإجمالي الإيجارات الشهرية * )السنة 3وما بعدها(

* على أساس الحد الأدنى لمعدل العائد يساوي 4.25% 
ســيناريو 1: فــي حالــة إيبــور 3 أشــهر هــو 0.35 %3.00+% = %3.35، ثــم يطبــق الحــد

الأدنى لمعدل العائد %4.25 علــى التمويل مــن الســنة 3 فصاعــدا.
ســيناريو 2: فــي حالــة إيبــور 3 أشــهر هــو %1.41 + %3.00 =%4.41، ثــم يطبــق الحــد

الأدنى لمعدل العائد 4,41 % على التمويل مــن الســنة 3 فصاعــدا.
ملاحظة:

 سـعر إيبور السـائد بين بنوك الإمارات العربية المتحدة )ايبـور( متاح في الموقع أدناه:«	
 .https://www.centralbank.ae/en/services/eibor-prices     

معــــدل العائد هــــو معــــدل الرصيــــد المتناقــــص المعبــــر عنــــه بالمعدل الســنوي ويتــــم تطبيقــه علــى «	
مبلــغ الإيجــار الثابــت المترصــد علــى العميــل ) أي المبلــغ المتبقــي مــن التمويــل(،  المعــــدل المذكــــور 
هنــــا هــــو لسهولة للاستدلال فقــــط. يتــــم تطبيــــق مؤشـــر وتكـــرار إيبـور والهامـــش المصرفـي ومعـدل 

الحـــد الأدنى الفائـــدة وفقـــا لتقديـــر البنـــك ويذكـر ذلــــك فــي خطــاب عــــرض التسهيلات.

 6 الرسوم والمصروفات(
رسومالتفاصيل

رســوم الإجــراءات/ توثيــق المســتندات )وقــت 
تقديــم الطلــب(

%1 مـــن مبلـــغ التمويل
يجــــوز للبنــــك وفقــــاً لتقديــره منفــــرداً تخفيــض 

او التنــــازل عــن الرســوم.

فــي رســوم الســداد المتأخر )لكل حالة( المضافــة  القيمــة  ضريبــة   + درهــم   500
حالــة عــدم ســداد الدفعــة الشــهرية كاملــة فــي 

الاســتحقاق تاريــخ 

علــى «	تأميــن تكافل على الحياة )ســنوياً(  تكافــل  بوليصــة  طلــب  للبنــك  يجــوز 
لتغطيــة  للبنــك  تخصيصهــا  ليتــم  الحيــاة 
الإيجــارات المســتحقة وأي مبلــغ آخــر فــي 
دائــم. بعجــز  إصابتــه  أو  العميــل  وفــاة  حالــة 

الحيــاة «	 التكافــل علــى  يمكــن الاســتفادة مــن 
مــن خــال مــزود مســجّل بموجــب مخطــط 
يمكــن  أو  البنــك  يقدمــه  الــذي  المجموعــة 
ــي  ــل خارج ــص تكاف ــار تخصي ــارك اختي للجم
ــل  ــن قب ــل م ــاد شــركة تكاف ــك. يجــب اعتم للبن

البنــك.
ــال «	 ــيتم إرس ــة، س ــة مخطــط المجموع ــي حال ف

عــرض  خطــاب  فــي  والشــروط  الأســعار 
لعمــر  تبعًــا  تختلــف  أن  ويمكــن  الإجــارة 
أخــرى. وعوامــل  الطبيــة  والظــروف  العميــل 

ــى «	تأميــن تكافل على العقار )ســنوياً(  ــل عل ــن  تكاف ــة  تأمي ــك  بوليص ــب  البن يطل
ــة   ــك )بموجــب إتفاقي ــن البن ــة  عـ ــار بالنيابـ العق
ــح  ــا لصال ــازل عنه ــم التن ــات( ويت ــة  خدم وكال
البنــك  لتغطيــة  تكلفــة  الاســتعادة  فــي حالــة 

أي ضررعرضــي. حــدوث 
يمكــن الحصــول علــى التأميــن علــى العقــار «	

ــن الجماعــي  ــزود مســجل بموجــب التامي ــن م م
ــازل  ــل التن ــار العمي ــك أو يخت ــه البن ــذي يقدم ال
عــن بوليصــة تأميــن تكافــل خارجــي، فــي هـــذه 
ــركة  ــة ش ــزود الخدم ــون م ــب أن يك ــة يج الحال

معتمـــدة لـــدى البنـك.
ــعار «	 ــح الأس ــي توض ــن الجماع ــة التأمي ــي حال ف

ــد  ــارة وق ــرض الإج ــاب ع ــي خط ــروط ف والشـ
ــار. ــوع العق ــب ن ــف حس يختل

م تكافــل العقــارات الجاهــزة مــن قِبَــل ســكون «	 يقُــدَّ
للتأميـن، وســيتم تغطيتهـا مــن قِبَـل البنـك.

٪1 مــن مبلــغ الدفعــة الجزئيــة + ٪5 ضريبــة رســوم الســداد المبكر – جزئي )وقت التســوية(
المضافــة القيمــة 
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5)  Return Rate
Return Rates are offered on a combination of a fixed and variable rental rate term 
where:

	» Variable Rental Rate - is the rate calculated as the sum of the fixed bank margin and 
applicable EIBOR (Emirates Interbank Offer Rate) index subject to a Minimum and 
Maximum ceiling as defined in the Ijara Offer Letter and/or Ijara Contract. The EIBOR 
reset is as per the applicable index approved for the facility.

	» Fixed Rental Rate - is the applicable rental rate that will remain constant for the 
approved fixed tenor reverting to a Variable Rate.

Example of the applicable rates and payable rentals:

For an Income Generating Property Finance amount of AED 5,000,000 for 180 months (15 years):

Fixed Return Rate (Year 1 and 2) 3.49% per annum
Monthly Total Rentals for first 2 years AED 35,720
Variable Return Rate (year 3 onwards) 3m EIBOR* + 3% (Minimum 4.25 %)
Monthly Total Rentals*(year 3 on-wards) AED 37,381

*Based on Minimum Return Rate of 4.25%

Scenario 1: if EIBOR for 3 months (3m) is 0.35% + 3.00% =3.35%, then the minmum return 
rate of 4.25% will be applied on the finance from year 3 onwards.

Scenario 2: If EIBOR for 3 months (3m) is 1.41% + 3.00% =4.41%, then Return rate of 4.41% 
will be applicable on the finance from year 3 onwards.

Note:

	» The prevailing EIBOR is available on: https://www.centralbank.ae/en/services/eibor-
prices

	» The Return rate is a reducing balance rate expressed as an annualized rate and applied 
on the principal outstanding Fixed Rental Amount (i. e. facility outstanding balance) 
of customer’s finance. The rate quoted here is for reference only. The EIBOR index and 
frequency, the bank margin and the Minimum Return Rate applicable is at the Bank’s 
discretion and will be mentioned in the Facility Offer Letter.

6)  Fees and Charges

PARTICULAR CHARGES
Processing/Documentation Fees
(at the time of application)

1% of finance amount.

The bank at its sole discretion may 
choose to reduce or waive the fees.

Late Payment Fees (per instance) AED 500 + VAT per month if the monthly 
payment is not fully paid by the due date.

Life Takaful (annual) 	» The Bank may request a life takaful 
policy to be assigned to the Bank to 
cover the outstanding rentals and 
any other amount in case of death or 
permanent disability of the Customer.

	» Life takaful can be availed through a 
registered provider under the group 
scheme offered by the Bank or the 
Customer can choose to assign an 
external takaful to the Bank. The takaful 
pro-vider should be approved by the 
Bank.

	» In case of the group scheme, the rates 
and terms will be communicated on 
the Ijara Offer Letter and can vary 
depending on the Customer’s age, 
medical conditions and other factors.

Property Takaful (annual) 	» The Bank will require a property takaful 
policy to be taken on behalf of the Bank 
(under service agency agreement) and 
assigned to the Bank to cover the cost of 
reinstatement in case of any accidental 
damage.

	» Property takaful can be availed through a 
registered provider under the group scheme 
offered by the Bank or the Customer can 
choose to assign an external takaful policy 
to the Bank. The takaful provider should be 
a regulated company approved by the Bank.

	» In case of the group scheme, the rates and 
terms will be communicated on the Ijara 
Offer Letter and can vary depending on the 
property type.

	» Property Takaful coverage on ready 
properties is offered by Sukoon Takaful and 
will be covered

Partial Settlement Fees (at time of 
settlement)

1% of partial payment amount + 5% VAT



رســوم الشــراء المبكــر / رســوم الإنهــاء ) وقــت 
ــوية(  التس

ــال  ــهيل + ٪5 مث ــتحق للتس ــغ المس ــن المبل ٪1 م
ــة: ــة المضاف ــة القيم ــى ضريب عل

مبلغ التســهيل المســتحق: 1,750,000 درهم
رســوم الســداد المبكر: 1,750,000 * 1٪

 =  5٪  *  17,500 المضافــة:  القيمــة  ضريبــة 
إماراتــي درهــم   875

إجمالــي الرســوم: 18,375 درهم إماراتي
طــرف أخرى خدمــة  مــزود  رســوم  تحصيــل  ســيتم 

ثالــث أخــرى مثــل رســوم الاتحــاد للمعلومــات 
الائتمانيــة ورســوم تقييــم الممتلــكات بالإضافــة 
إلــى ذلــك كجــزء مــن عمليــة إجــراء الطلــب. 
تختلــف هــذه الرســوم اعتمــادًا علــى نــوع الطلــب 
وســيتم الإبــاغ بهــا حســب الأصــول عنــد إجــراء 

الطلــب.

تحذيرات
يترتــب علــى عــدم ســداد المبالــغ المســتحقة دفــع رســوم تأخيــر الســداد ) تذهــــب للحســــاب «	

ــري(.  الخيــ
ــة، «	 ــة و / أو جنائي ــراءات مدني ــك إج ــي ذل ــا ف ــة بم ــراءات قانوني ــرة إج ــك مباش ــكان البن ــي إم ف

والمتغيــرة  الثابتــة  والإيجــارات  المســتحقة  المبالــغ  لتحصيــل  خارجيــة  جهــات  مــع  والتعاقــد 
والتكاليــف الأخــرى المرتبطــة بهــا.

يقــوم البنــك بحبــس العقــار المرهــون لتحصيــل المبالــغ المســتحقة والإيجــارات الثابتــة والمتغيــرة «	
والتكاليــف الأخــرى المرتبطــة بهــا.

ــى «	 ــلبا عل ــر س ــد يؤث ــددة ق ــا المح ــي مواعيده ــة ف ــه المالي ــاء بالتزامات ــي الوف ــل ف ــل العمي إن فش
التصنيــف الائتمانــي للعميــل وذلــك ســوف يحــد مــن قدرتــه فــي الحصــول علــى تمويــل مصرفــي 

ــتقبل. ــي المس ف
يــؤدي عــدم دفع مســاهمة التكافل الســنوية إلــى إنهاء تغطيــة تأمين تكافل.«	
ــط. يجــب «	 ــة فق ــات العام ــي لأغــراض المعلوم ــة ه ــذه الوثيق ــي ه ــواردة ف ــات ال ــواد والمعلوم الم

عــدم الاعتمــاد علــى هــذه المعلومــات كأســاس لاتخــاذ أي قــرارات شــخصية أو تجاريــة أو 
ــا  ــدم للحصــول عليه ــم التق ــي يت ــات الت ــات والخدم ــق المنتج ــرارات أخــرى تتعل ــة أو أي ق قانوني

ــك. ــع البن م
ــترداد «	 ــك لاس ــدى البن ــرى ل ــل الأخ ــابات العمي ــي حس ــة ف ــدة دائن ــة أي أرص ــك مقاص ــوز للبن يج

المســتحقات علــى تســهيلات العميــل.

 7 )HBZ التكافل على الممتلكات بموجب الخطة الجماعية لمصرف
يقــــدم البنــــك تغطيــــة تكافل علــــى العقــــار بالتعــاون مــع شــــركة سكون للتأميــن، بموجـــب خطـة التكافل 
الجماعـــي )ويشـــار إليهـــا فيمـــا يلـــي ب )»تكافــل العقــار« لمنتجـــات التمويــل العقــاري -إجــارة-. فيمـــا يلـــي 
معلومـــات مهمـــة حـــول مزايـــا المنتـج وشـــروط التغطيـة والاســـتثناءات وكافـة الشـــروط الأخـرى السـارية 

علـــى تكافل العقـــار
1) 7.  تغطية  التكافل على العقار

يوفـــر تكافل حمايـــة الممتلـــكات الخـــاص بالتمويل العقاري - إجارة المُُقـــدم مـــن سكون للتأميـــن مـــن خـلال 
البنــك تغطيــة ضــد الحرائــق والمخاطــر المقترنــة بهــذه الممتلــكات، بمــا فــي ذلــك التلفيــات العرضيــةًً 
لممتلــــكات المؤمــــن عليــــه. ونظــــرا لأنهــــا تغطيــــة تكافليــة لممتلــــكات التمويــل العقــاري - إجــارة، فــــإن 

التغطيــــة التكافلية تظــــل قائمــــة مــــع اســتمرار ســــريان التمويل لــدى البنــك
2) 7. حدود التغطية التكافلية
تجُــــدد وثيقــــة التكافل تلقائيًــــا ســــنويًا رهنــــا بشــــروط الوثيقــــة وأحكامهــــا و/أو حتــــى يظــــل التمويل «	

العقاري ســــاريًا لــــدى البنــــك.
تنحصـــر التغطيـــة التأمينيـــة فـي الممتلـكات المؤمـــن عليهـا وتسـتثني المحتويـــات والمتعلقات الشـخصية «	

ــل الممتلكات. داخــ

3) 7. تغطية الإقامة البديلة
تُمُنـح تغطيـة الإقامـة البديلـة أو المؤقتـة مقابـل مبلـغ إجمالـي بحـد أقصـى يبلـغ  100درهـم إمارتـي عـن كل 

يـوم لـكل مقـدم طلـب تأميـن، رهنًـًا بمبلـغ إجمالـي بحـد أقصـى  3,000 درهـم إماراتـي
للتعرف على التفاصيل، يرجى الاطلاع على شروط وأحكام الوثيقة

4) 7. مبلغ التحمل الخاص بالمطالبات

يمكــــن تقديــــم جميــــع المطالبــات بإخطــــار سكون  للتأميــن مباشــرة بإرســــال بريــد إلكترونــي علــى «	
العنــــوان nmcoic@omaninsurance.ae أو الاتصــــال هاتفيًــــا علــــى الرقــم 4746 800.

يُخصم مبلغ  1,000 درهم إماراتي من كل مطالبة مستحقة السداد.«	

5) 7. القيود والأحكام الرئيسية
تُفُـــرض قيـــود محـــددة علـــى الفئـــات وإشـــغال الممتلـــكات ضمـــن التغطيـة بموجـــب الخطـــة الجماعيـة كمـا 

هـوُُموضـــح أدنـاه:
تُحُظر تماما فئات الإشغال الآتية:

الألعاب النارية والمصانع والفنادق والمستشفيات والصيدليات وما يماثلها.«	

المواد المتفجرة وأعواد الثقاب والمصانع وما يماثلها«	

مصانع قوالب الفحم والفحم النباتي والصوف القطني والصوف الخشبي وقطع القماش «	

مصانــــع الدهانــــات ومــــواد تخفيــــف الدهانــــات والمــواد الكيماويــــة القابلــة للاشــــتعال و/أو منشــآت «	
التخزيــــن الخاصــة بهــا.

مصانع المواد الكرتونية ومصانع أدوات التغليف والتعبئة«	
مصانع النسيج )تجهيز القطن وغزله وتخزينه(«	
تخزين النفط ومناطق صهاريج التخزين التي تخزن النفط بخلاف محطات البنزين«	
المناجم تحت الأرض والمغارات والكهوف والأنفاق وأي ممتلكات بداخلها.«	
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Early Purchase/ Partial Purchase Fees 
(at time of settlement)

1% of facility outstanding amount + 5% 
VAT Example:
Facility Outstanding Amount: AED 
1 , 7 5 0 , 0 0 0 
Early Settlement Fees: 1,750,000 * 1%
VAT: 17,500 * 5% = AED 875
Total Charges: AED 18,375

Others Other third party service provider 
charges such as Al Etihad Credit Bureau 
fees, Property Valuation Fees will be 
additionally collected as part of the 
application process. These fees vary 
depending on the type of request 
and duly communicated during the 
application process

WARNING
	» Non-payment of the amounts due can result in late payment fees (will be given 

as charity).

	» The Bank can initiate legal action including civil and/or criminal, hiring of 
third party agencies to recover the outstanding amounts due, profit and other 
associated costs.

	» The Bank will initiate foreclosure of the mortgaged property or take over the 
property management to recover the outstanding charges, profit and other 
associated costs.

	» Non-payment of the amounts due will impact the Customer’s credit rating which 
in turn may limit access to new financing in the future.

	» Non-payment of the annual takaful contribution will result in termination of the 
takaful coverage.

	» The material and information contained in this document is for general 
information purposes only. You should not rely solely on this information as a 
basis for making any personal, business, legal or any other decisions related to 
the products and services applied for with the Bank.

	» The Bank may offset any credit balances held in the Customer’s other accounts 
with the Bank to recover the dues on the Customer’s facilities.

7)  Property Takaful Under HBZ Group Scheme
The Bank offers property Takaful coverage in collaboration with Sukoon Insurance Company 
under a group Takaful scheme (hereinafter referred to as “Property Shield Takaful”) for 
its  Ijara property finance products.The below has important information on the product 
benefits, coverage terms, exclusions and any other applicable conditions of the property 
takaful.

7.1)  Takaful Coverage

The Property Shield Takaful for Ijara property finance availed from Sukoon through the 
Bank provides coverage against Fire and Allied Perils including Accidental Damage to the 
insured property. Being a coverage on the financing  properties, the coverage continues 
until such time the finance  is active with the Bank.

7.2)   Takaful  Cover Limits

	» The policy is on an annual automatic renewal subject to the policy terms and conditions 
and or until such time the Ijara  property finance is active with the Bank.

	» Coverage is restricted to the insured property and excludes contents and personal 
belongings within the property.

7.3)  Alternate Accommodation Coverage

Alternate or temporary accommodation coverage is provided for a maximum amount of 
AED 100 per day per Applicant, subject to a maximum of aggregate amount of AED 3,000. 
For details, please refer to the policy terms and conditions.

7.4)  Claims Deductible

	» All claims can be submitted by notifying Sukoon Insurance directly by sending an email 
on nmcoic@omaninsurance.ae or call them on 800 4746.

	» An amount of AED 1,000 would be deductible for each and every claim payable.

7.5)  Key  Limitations and Conditions

Certain restrictions on categories and property occupancy are restricted for coverage under 
the group scheme as shown below:

Following occupancy categories are strictly restricted:

	» Fireworks, factories, hotels, hospitals, pharmacies and like.

	» Explosives, matches, factories and like

	» Briquetting, Charcoal, Cotton Wool, Wood Wool, Rag Factories

	» Paints, Thinners, and inflammable chemical factories and or such warehousing storage 
facilities

	» Carton and packing material factories

	» Textile Mills (cotton batting, spinning and storage)

	» Petrol storage, tank farms storing petrol other than petrol stations

	» Underground mines, caverns, tunnels, and any property contained therein



تصنيع العروق الخشب والخشب الرقائقي والألواح الرقائقية«	
تصنيع الفوم أو المواد البلاستيكية المصنوعة من الفوم«	

تصنيع قطع الأثاث بما في ذلك أعمال التنجيد«	
 تُطُبق الشروط الإضافية على البنود التالية:

البنود المطبقة على الانفجارات والبالوعات والإتلاف المتعمد«	
البنود المُطبقة على الإضرابات والاحتجاجات والاضطرابات المدنية«	
البنـود المُطبقـة علـى تغييـر الأقفـال والمفاتيـح «	
البنـود المُطبقـة علـى التخلـص مـن الحطام«	
البنـود المُطبقـة علـى التقاضـي وتشـغيل الأيـدي العاملـة والعمال«	
البنـود المطبقـة علـى تكاليـف دوريـة الإطفـاء وتكاليـف إطفـاء الحرائق«	
البنـود المُطبقـة علـى السـلطات العامـة«	
بنـود متنوعـة أخرى«	

للتعــــرف علــــى تفاصيــــل خاصــــة بجميــع الأحــــكام المطبقــة، يرجــى الاطــلاع علــــى شــروط وأحــكام 
الوثيقــة

 8 المخاطــر و الإفصاحــات الرئيســية الأخرى(
فــي حالــة معــدل العائــد المتغيــر، قــد يــؤدي ارتفــاع ســعر ايبــور إلــى ارتفــاع إجمالــي دفعــات الإيجــار «	

بســبب زيــادة دفعــات الإيجــار المتغيــر. 
 يجـــوز للبنـــك مراجعـــة تاريـــخ العميـــل لـدى شـــركة الاتحاد للمعلومـــات الائتمانية وأي رسـوم مسـتحقة «	

يتـــم احتسابها دينـــاً علـى حسـاب العميـــل بطـرف البنـك.
للحصــــول علــــى جــــدول الرســــوم المفصــــل الــــذي يحكم التســــهيل يمكــــن للعميــــل الرجــــوع إلــــى «	

www.habibbank.com/uae/home/uaeHome.html  : البنــك  موقــع  علــى  المعلومــــات 

مهم
فــــي إمــــكان البنــــك تعديــــل أي مــــن الشــروط الســــارية للتســــهيل أو جــدول الرســــوم المذكــورة 
فــــي جــــدول الرســــوم بتقديــــم إشــــعار مدتــــه 60 يومــــا قبــــل التعديــل وفقـًـــا لتقديــــر البنــك، يتــم 
تحديــــث أي تغييــــر مطبــــق فــــي جــــدول الرســــوم والمصروفــــات علــــى موقــــع البنــــك علــــى 

www.habibbank.com/uae/home/uaeHome.html:ــت االنترنــ

 9 خيار الشــرط(
يقــدم البنــك للعميــل فتــرة خيــار الشــرط مدتهــا )5( أيــام عمــل بعــد توقيــع الاتفاقيــات التعاقديــة، وخــال هــذه 
الفتــرة يحــق للعميــل الانســحاب مــن طلــب المنتجــات دون أي عواقــب أو ذكــر الســبب مهمــا كان. فــي حالــة 
ــار الشــرط، لا يواصــل البنــك إعــداد وحجــز التســهيلات إلا بعــد انتهــاء  ــل الاســتفادة مــن خي ــار العمي إختي

فتــرة خيــار الشــرط. للحصــول علــى معلومــات إضافيــة يرجــى زيــارة:
www.habibbank.com/uae/home/cea.html

) 10 المعلومات الشخصية: جمع البيانات والخصوصية والاستخدام
تطبيــق جميــع  مــن  التأكــد  يتــم  المعامــات.  بحمايــة معلومــات حســابك وتفاصيــل  البنــك  يلتــزم 
فــي  المطلــوب  النحــو  علــى  الشــخصية  البيانــات  حمايــة   / بخصوصيــة  المتعلقــة  الضوابــط 
ذلــك،  علــى  الاقتضــاء(. عــاوة  الصلــة )حســب  ذات  التعاقديــة  والبنــود  واللوائــح  التشــريعات 
ــق  ــال والتدقي ــع الاحتي ــك من ــي ذل ــا ف ــرض كان )بم ــاص ولأي غ ــره الخ ــا لتقدي ــك وفقً ــوز للبن يج
أي  مشــاركة  مختصــة(  تنظيميــة  أو  حكوميــة  هيئــة  أي  طلــب  حالــة  فــي  أو  الديــون  وتحصيــل 
العمــاء  معامــات  أو   / و  الحســابات  أو   / و  بالعميــل  تتعلــق  بيانــات  أو  تفاصيــل  أو  معلومــات 
مــع المنظميــن ومقدمــي خدمــات البنــك والمقاوليــن والشــركات التابعــة. للمزيــد مــن التفاصيــل 

الرجــاء الرجــوع إلــى الموقــع أدنــاه:
https://habibbank.com/uae/downloads/DataPrivacyNotice.pdf

) 11 الشــكاوى والملاحظات
فــي حالــة أي تقصيــر أو تناقــض أو أي مســألة أخــرى يمكــن للعميــل تســجيل شــكوى خلال موقعنــا 
الإلكترونــي.  تنشــئ تعبئــة نمــوذج الشــكوى رقمــاًً فوريــاًً وهــو المرجــع  لأغــراض متابعــة الشــكوى 
وسيســعى البنــك  جاهــداًً إلــى حــل الشــكوى خلال 10 أيــام عمــل. كمــا يمكــن للعميــل زيــارة أي مــن فــروع 

البنك  لتسجيل الشكوى شخصياًً، أو الإتصال على مركز إتصالات البنك على الأرقام: 
إ.ع.م( خــارج  )مــن   +971  )4(  419  5555 أو  )HABIB (42242أ800 

فــي  حالــة عــدم رضــا العميــل  عــن إســتجابة البنــك، فيمكــن للعميــل تصعيــد الشــكوى )ومعهــا كل التفاصيــل 
.complaints@habibank.com:اللازمــة( ومخاطبــة المديــر الإقليمــي عبــر البريــد الإلكترونــي

إذا إســتمر عــدم رضــا العميــل عــن حــل الشــكوى الــذي قدمــه البنــك يحــق للعميــل المزيــد مــن التصعيــد عــن 
طريــق التواصــل مــع “ســندك“، وهــي وحــدة مســتقلة لتســوية المنازعــات المصرفيــة والتأمينيــة فــي دولــة 
ــة عــدم تســجيل الشــكوى  ــي حال ــط ف ــدى “ ســندك“ فق ــول  الشــكوى ل ــم قب ــة المتحــدة. يت ــارات العربي الإم
بواســطة  البنــك، أو عــدم  تقديــم البنــك إســتجابة نهائيــة خلال 30 يومــاًً تقويميــاًً مــن التقديــم الأولــي للشــكوى، 

أو ـعـدم رـضـا العمـيـل ـعـن الـحـل المـطـروح

تفاصيــل التواصل مع ســندك: 
 800 SANADAK (800 72 623 25)

 www.sanadak.gov.ae
Info@sanadak.gov.ae

سندك وحدة 
مبنــى معهــد الإمــارات المالــي – الطابق الأرضي
شــارع ســلطان بن زايد الأول - أبوظبي ، إ.ع.م
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	» Timber and Plywood, Chipboard manufacturing and storage

	» Foam or Foam plastics manufacturing

	» Furniture manufacturing including upholstery works

Additional conditions are applicable for the following clauses.

	» Clauses applicable to Explosions, Drains, Malicious damage

	» Clauses applicable to Strikes, Riots, Civil Commotions

	» Clauses applicable to change of locks and keys

	» Clauses applicable to removal of debris

	» Clauses applicable to sue and labor, workmen’s clause

	» Clauses applicable to Fire brigade and extinguishing expenses

	» Clauses applicable to Public Authorities

	» Other miscellaneous Clauses

For details on the conditions of all applicable clauses, please refer to the policy terms and 
conditions.

8)  Key Disclosures & Risks
	» In case of a Variable Profit Rate, a rise in EIBOR may result in a higher installment 

payment due to increased profit charges.

	» The Bank may review the Customer’s Al Etihad Credit Bureau (AECB) history and all 
charges will be debited to the Customer’s account with the Bank.

	» The Customer may refer to information on HBZ UAE website (www.habibbank. com/
uae/home/uaeHome.html) for the detailed Schedule of Charges governing the facility.

IMPORTANT
The Bank can amend any of the applicable terms of the facility or the Schedule 
of Charges at the bank’s discretion. Any applicable change in the fees and 
charges will be updated on www.habibbank.com/uae/home/uaeHome.html and                 
mentioned in the Schedule of Charges with a 60-day notice prior to amendment.

9)  Cooling Off Period
The Bank will offer the Customer a Cooling Off Period of 5 Business Days after signing 
the contractual agreements during which time the Customer has the right to withdraw 
from the products without any penalty or prescribing any reason whatsoever. Should the 
Customer choose to avail the Cooling Off Period, the Bank will proceed with the set-up 
and booking of the facility only after the Cooling Off Period has expired. For additional 
information please visit:
www.habibbank.com/uae/home/cea.html. 

10)  Personal Information: Data Collection, Privacy and Usage
The Bank is committed to protect your account information and transaction details. It 
is ensured that all controls relating to personal data privacy / protection as required 
in relevant legislation, regulations and contractual clauses (as applicable) are in 
place. Further, the Bank may at its discretion and for any purpose (including for 
the purpose of fraud prevention, audit and debt collection, or if required by any 
competent government or regulatory body) share any information, details or data 
relating to the Customer and/or the Accounts and/or the Customers transactions with 
the regulators, Bank’s service providers, contractors and affiliates. for further details 
Kindly refer to:

https://habibbank.com/uae/downloads/DataPrivacyNotice.pdf

11)  Complaints & Feedback 
The customer can log a complaint for any deficiency or discrepancy or any other matter 
through our website. The online complaint form generates an immediate reference 
number for tracking purposes and the Bank will endeavor to resolve the complaint within 
10 Business days. The customer can also walk-in to any of the Bank’s branches or call 800 
HABIB (42242) or +971(4) 419 5555 (from outside UAE) and log a complaint in person or via 
our Call Center respectively.

If the customer is not satisfied with the response from the Bank, then the customer can 
escalate (with all necessary details) and address the same to the Country Manager via 
email at complaints@habibbank.com.

If the customer still feels the Bank has not resolved the complaint to their satisfaction, 
the customer has the right to further escalate by contacting Sanadak, UAE’s independent 
financial Ombudsman Unit. Sanadak will accept your complaint, only if the complaint was 
not registered by the Bank or the Bank did not provide a final response to your complaint 
within 30 calendar days of initial lodgement or if you are not satisfied with the resolution 
of your complaint.

Sanadak contact details:

800 SANADAK (800 72 623 25)

www.sanadak.gov.ae

Info@sanadak.gov.ae

Sanadak Unit
Emirates Institute of Finance Building,  Ground Floor, 
Sultan Bin Zayed The First Street, Abu Dhabi, UAE



) 12 الدعم المتعدد القنوات
يمكــن للعميــل الحصــول علــى المســاعدة باســتخدام أي مــن القنــوات التاليــة للإبلاغ عــن شكوى/شــكاوى أو 

أي فقــدان أو ســرقة تتعلــق بالمنتجــات والخدمــات المصرفيــة:
لمتحــدة لعربيــة ا زيــارة أي مــن فروعنــا فــي دولــة الإمــارات ا

الاتصــال علــى )42242( HABIB 800 أو 5555 419 )4( 971+ )مــن خــارج إ.ع.م(
csd@habibbank.com :ــي الإلكترون ــد  لبري ا

www.habibbank.com/uae/home/uaeSirat.html : زيــارة موقعنــا

) 13 حقوق النشر 
والصفحــات  الشــعار  الحصــر  لا  المثــال  ســبيل  علــى  ذلــك  فــي  بمــا  الوثيقــة  هــذه  محتويــات 
ــواردة فيهــا هــي ملــك لحبيــب بنــك اي  والنصــوص والرســومات والروابــط والمعلومــات والمــواد ال
ــاً أي اســتخدام غيــر مصــرح  جــي زيوريــخ إ.ع.م ومحميــة بموجــب حقــوق النشــر. ممنــوع منعــاً بات

بــه أو ربــط أو استنســاخ المعلومــات أو المــواد.
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12)  Multi-Channel Support 
The customer can get assistance by using any of the below channels to report complaint/s, 
any loss or any theft related to banking products and services:

Visit any of our branches in the UAE

Call 800 HABIB (42242) or +971(4) 419 5555 (from outside UAE)

Email: csd@habibbank.com

Visit: www.habibbank.com/uae/home/uaeSirat.html

13)  Copyright
The contents of the document including, but not limited to the logo, pages, text, 
graphics, links, information and material therein are the property of Habib Bank AG 
Zurich UAE and protected by copyright. Any unauthorized use, link, or reproduction of 
information, material is strictly prohibited.


